

高连兴,邵志刚,焦维鹏,刘畅,杨德旭,刘德军.斗式提升机输送大豆的机械损伤特征与机理[J].农业工程学报,2012,28(25):26-32

斗式提升机输送大豆的机械损伤特征与机理

Soybean mechanical damage characteristics and mechanism during transportation by bucket elevator

投稿时间: 2011-11-17 最后修改时间: 2012-02-15

中文关键词: [损伤检测](#), [机理](#), [动力学参数](#), [大豆](#), [机械损伤](#) [斗式提升机](#)

英文关键词: [Damage detection](#) [mechanism](#) [kinetic parameters](#) [soybean](#) [Mechanical damage](#) [Bucket elevator](#)

基金项目:国家自然科学基金资助项目(51075284)

作者	单位
高连兴	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866
邵志刚	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866
焦维鹏	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866
刘畅	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866
杨德旭	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866
刘德军	沈阳农业大学工程学院, 沈阳 110866

摘要点击次数: **90**

全文下载次数: **50**

中文摘要:

为改进斗式提升机设计、减轻输送过程中对大豆的机械损伤,以辽豆15、辽豆18和黑农40大豆为对象,采用TD250型斗式提升机对大豆进行提升输送损伤试验,研究了斗式提升机在输送大豆过程中造成损伤的特征与机理。结果表明:大豆在斗式提升输送过程中的损伤率约为10%,种皮破损为主要损伤形式,约占7.5%,同时伴有破碎、两瓣、缺损等。损伤主要由装载时漏斗对大豆剪切、冲击及摩擦力造成的;卸载时大豆撞击机罩所产生冲击力的作用反力造成的。通过优化装卸结构及运行参数,损伤率下降至6.7%。

英文摘要:

In order to improve the design of bucket elevator and reduce the damage in the transportation process, three soybean varieties (Liaodou 15, Liaodou 18 and Heinong 40) were used as the samples. TD250 bucket elevator was involved in the soybean injury test of the ascension delivery, and the soybean mechanical damage characteristics and mechanism were studied. The results showed that the mechanical damage rate of transportation process by soybean bucket elevator was about 10%. Damage characteristics mainly contained broken, two discs, defect and skin damaged. Damage rate of skin damaged was the most among the damage characteristics, about 7.5%. Mechanical damage was mainly caused by shear force, friction and impact pressure made by dust pan, and impact reaction force produced by soybean hitting the machine cover under unloading. Damage rate was reduced at 6.7% after loading and unloading structure and operating parameters optimization.

[查看全文](#) [下载PDF阅读器](#)

[关闭](#)

您是第**5153447**位访问者

主办单位: 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100125 Email: tcsae@tcsae.org
本系统由北京勤云科技发展有限公司设计